
Schriftelijke vragen art. 37 RvO 

                                                     

 

Aan de voorzitter van de Raad van de Gemeente Gulpen-Wittem, 

 de heer A.R.B. van den Tillaar, burgemeester. 

 

Elkenrade, 18 maart 2014. 

Onderwerp: Woningen gelegen binnen spuitcirkels van (fruitteelt)bedrijven 
                         en gevaar voor de volksgezondheid! (aanvullende vragen) 
 
 

Geachte voorzitter, 

Op 27 februari j.l. stelde de Fractie GROEN! schriftelijk vragen ex art. 37 van het RvO over 

de problemen met spuitcirkels van bedrijven, die fruit en/of andere gewassen telen, en 

gevaar voor de volksgezondheid (de vragen waren eerder, op 25 februari j.l., al “informeel” 
aan het College van B&W voorgelegd). 

In de raadsvergadering van 26 februari j.l. verklaarde de portefeuillehouder, wethouder 

Bormans, aanvankelijk desgevraagd dat er bij onderzoek (dat was ingesteld na de 

raadsconferentie van 6 juni 2013) in de gemeente Gulpen-Wittem geen bedrijven waren 

gevonden waarbij een omringende spuitcirkel een probleem zou kunnen vormen voor 

bewoners in de directe omgeving. Binnen enkele minuten kwam hij hierop echter terug, met 

verwijzing naar een hem aangereikte ambtelijke notitie. Er was bij het onderzoek wel degelijk 

gebleken dat er een aantal bedrijven zijn (hij noemde, als wij ons dat goed herinneren, het 

aantal van 5 á 6 bedrijven), waarbij zich dezelfde problemen voordoen als bij het 

fruitteeltbedrijf aan de Leienhuisweg in Wijlre. 

In de raadsvergadering van 26 februari j.l. wekte wethouder Bormans de indruk dat het 

beantwoorden van de schriftelijke vragen per ommegaande zou kunnen gebeuren. Tot op 

heden hebben wij echter helaas geen antwoorden mogen ontvangen. 

Wij zouden van het College van Burgemeester & Wethouders graag antwoord willen hebben 

op de volgende aanvullende vragen over het gevaar voor de volksgezondheid door het 

gebruik van gewasbeschermingsmiddelen in de buurt van woningen. 

 



Toelichting 

In de raadsconferentie van 6 juni 2013 verklaarde wethouder Bormans volgens het verslag 

dat er “tamelijk ineens” een probleem was opgedoemd (“als een duveltje uit een doosje”) bij 

het nieuwbouwproject aan de Parallelweg in Wijlre. 

Bij de nadere toelichting bleek dat “tamelijk ineens” in april 2012 te zijn, toen de fruitteler zich 

had gemeld en de Gemeente had gewezen op het bestaan van zijn spuitcirkel. In december 

2012 had de projectontwikkelaar aangegeven om die reden van de koopovereenkomst (van 

de 3 nog te bebouwen kavels) af te willen. 

Maar volgens het memo van 21 oktober 2013 heeft de Gemeente echter al in 2011 

geconstateerd dat er een spuitcirkel ligt rond het fruitteeltbedrijf aan de Leienhuisweg in 

Wijlre. En die mededeling werd in het memo van 11 december 2013 nog eens herhaald. 

 

Vragen: 

1) Wanneer waren de problemen met de spuitcirkel aan de Leienhuisweg in Wijlre 

bekend bij de Gemeente Gulpen-Wittem? 

 

2)  Wanneer waren de problemen met de spuitcirkel aan de Leienhuisweg in Wijlre 

bekend bij het College van B&W? 

 

3) Waarom heeft zo lang geduurd voordat het College van B&W de raad heeft 

geïnformeerd over de gevaren voor de gezondheid van bewoners van woningen 

binnen de spuitcirkel van het fruitteeltbedrijf aan de Leienhuisweg in Wijlre? 

 

4) Op 6 februari j.l. besloot de raad – door omstandigheden min of meer gedwongen 

- de geheimhouding op te heffen over de kwestie van de spuitcirkel aan de 

Leienhuisweg in Wijlre. Wanneer had het College van B&W uit zichzelf de 

problemen met de spuitcirkel(s) in de openbaarheid willen brengen? 

  

5) Zijn er bij de Gemeente Gulpen-Wittem (of de RUD) al verzoeken om handhaving 

binnengekomen bij gevallen waarin woningen liggen binnen de spuitcirkel van 

bedrijven die fruit of andere gewassen telen? 

 

6) De fruitteler aan de Leienhuisweg in Wijlre informeert de bewoners binnen zijn 

spuitcirkel wanneer hij gaat spuiten, hij houdt rekening met de windrichting, etc.: 

 Geldt dat ook voor telers van fruit en andere gewassen elders in de 

gemeente? 

 Zijn die telers daarop gewezen? 

  Zijn daarover afspraken gemaakt? 

 

Met vriendelijke groet, 

 namens GROEN!, 

Frans Disse, fractievoorzitter. 


